
رئیس مجمع نمایندگان فارس گفت: این مجمع هنوز گزینه ای را برای پست استانداری فارس به وزارت کشور پیشنهاد نداده است. اصغر مسعودی در 
گفت وگو با خبرنگار مهر افزود: اخیراً یکی از نمایندگان مجلس از پیشنهاد چهار الی پنج گزینه از سوی مجمع نمایندگان برای تصدی پست استانداری 
فارس خبر داده بود که لازم به ذکر است این مجمع تاکنون گزینه هایی را مطرح نکرده است. وی بیان کرد: ممکن است که هر نماینده ای گزینه های 
خود را معرفی کرده باشد؛ اما اینکه خود مجمع اقدام به پیشنهاد به وزارت کشور  کند چنین چیزی نبوده و هنوز گزینه ای از سوی مجمع نمایندگان فارس 
پیشنهاد نشده است. رئیس مجمع نمایندگان فارس گفت: با معاون وزیر کشور درخصوص انتخاب استاندار فارس صحبت کردم که اعلام شد هنوز وزارت 
کشور تصمیمی برای این موضوع نگرفته است. مسعودی با اشاره به اینکه بناست که وزارت کشور گزینه های خود را برای اعلام نظر مشورتی به مجمع نیز 

ارائه کند، گفت: به نظر می رسد وزارت کشور احتمالًا تا کمتر از یک ماه دیگر به جمع بندی هایی برای گزینه استانداری فارس برسد.
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صفحه

روزنامه

تهران محوری  نگاه  یک سو  از 
مسئولان و این تصور که ایران در 
تهران خلاصه می شود و از جانب 
دیگر به روزمرگی دچار شدن و 
و  استانی  مسئولان  بی انگیزگی 
شهری و برنامه ریزی های مقطعی 
و گذرا توسط آنان، موجب شده 
است که بسیاری از ظرفیت های 
و  شود  گرفته  نادیده  موجود 
به  بسیاری  ارزشمند  داشته های 

بیهودگی و باطلی سوق یابد.
وزیر  مصوبه  نشدن  اجرایی 
نیرو در سال ۹۵ و بی اعتنایی و 
استان ها  در  مسئولان  سرد  نگاه 
آن،  به  پرآفتاب  شهرهای  و 
و  موانع  وجود  از  حکایت 
بر  همواره  که  دارد  مشکلاتی 
سبز  پرفایده  طرح های  راه  سر 

می شوند.
بی تردید نخستین مانع در این راه، 
مسئولان  گذرای  و  سطحی  نگاه 
که  است  طرح هایی  به  استانی 
مدام  یا  و  درازمدت  پایداری 
دارند، چراکه آنان فقط به مدت 
عمر مسئولیت خود می اندیشند و 

کارهای شان  که  می کنند  تلاش 
در همین مدت به نسبت کوتاه، 
نمود داشته باشد و همواره آینده 

را به آیندگان می سپارند!
در  خورشیدی  برق  تولید  طرح 
تاریکی  به  زود  خیلی  شیراز 
اعطای  از  نه  دیگر  و  گرایید 
یارانه در این مورد خبری است و 
نه رنگ وبویی از تشویق مردم به 
سرمایه گذاری در این زمینه دیده 

می شود و به مشام می رسد!
مانند  نیز  مصوبه  و  طرح  این 
مصوبات  و  طرح ها  از  بسیاری 
دیگر، به سردی و توقف انجامید 
روزگاری  و  روزی  شاید  تا 
کوتاه  مدیریت ها  عمر  هم 
آمده  ستوه  به  مردم  هم  و  نباشد 
و  اداری  بروکراسی های  از 
گره زدن هایی  از  آسیب دیده 
کارشناسی  نظرات  اسم  به  که 
است،  شده  آنان  گریبان گیر 
و  امیدوارانه  و  یابند  رهایی 
شدن  اجرایی  برای  باانگیزه 
این گونه طرح ها وقت و سرمایه 

خود را به میدان آورند.

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی 
کتابخانه  اینکه  بابیان  مجلس 
عمومی از پایگاه های مهم ترویج 
گفت:  است،  کشور  در  فرهنگ 
بحث  در  بتوانیم  که  امیدواریم 
پیشنهادهای  آینده،  سال  بودجه 
و  عمومی  کتابخانه های  نهاد 

وزارت ارشاد را پیگیری کنیم.
به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
کل  اداره  عمومی  روابط  از  نقل 
کتابخانه های عمومی استان فارس، 
کتابخانه های  مشکلات  رفع  برای 
نی ریز  شهرستان  دو  در  عمومی 
مسعودی،  اصغر  استهبان،  و 
نماینده مردم این دو شهرستان در 
روح الله  اسلامی،  شورای  مجلس 
کتابخانه های  مدیرکل  منوچهری 
عمومی فارس، مسئولان اداره کل 
کتابخانه های  ادارات  رؤسای  و 
در  شهرستان  دو  این  عمومی 
و  نیازها  بررسی  به  نشستی 
مشکلات کتابخانه ای در نی ریز و 

استهبان پرداختند.
دیدار  این  در  منوچهری  روح الله 
با اشاره به اینکه مهم ترین مشکل 
دو  این  عمومی  کتابخانه های 
بودن  استیجاری  بحث  شهرستان 
اظهار  است،  ساختمان کتابخانه ها 
 3 نی ریز  شهرستان  در  داشت: 
کتابخانه و در استهبان 4 کتابخانه 
استیجاری  ساختمان  در  عمومی 
مستقر هستند که پرداخت هزینه 
پی درپی،  جابه جایی های  و  اجاره 
به کتابخانه ها آسیب بسیاری وارد 

کرده است.
عمومی  کتابخانه های  مدیرکل 
استان فارس بابیان اینکه وضعیت 
درصد  نیم  اعتبارات  پرداخت 
این  در  عمومی  کتابخانه های 
شهرستان ها چندان مطلوب نیست، 
اضافه کرد: بیشتر اعتبار دریافتی 
استهبان  و  نی ریز  در  کتابخانه ها 
بابت اجاره بهای ساختمان ها هزینه 
کتابخانه ها  قدرت  این  و  می شود 
ترویجی  برنامه های  اجرای  در  را 

و فرهنگی کم کرده است.
پروژه های  به  همچنین  وی 
شهرستان  دو  این  در  نیمه تمام 
ساختمان  کرد:  بیان  و  اشاره 
بنوان  روستای  عمومی  کتابخانه 
خیر در استهبان و پروژه کتابخانه 
سرانجام  به  هنوز  نی ریز  مرکزی 

نرسیده است.

عمومی  کتابخانه های  مدیرکل 
دو  این  کتابداران  افزود:  فارس 
شهرستان ازجمله کتابداران برتر و 
استانی  خلاق هستند که در سطح 
نیز برگزیده شده اند. طرح  و ملی 
از  یکی  نی ریز  سیار  کتاب رسان 
به صورت  که  است  طرح هایی 
دنبال می شود و کتابداران  استانی 
برای  تلاش  درزمینه  نیز  استهبان 
بسیار  اهدایی  کتاب های  جذب 

موفق عمل کرده اند.
کرد:  اضافه  همچنین  منوچهری 
دو  این  شهرهای  از  برخی  در 
اختیار  در  زمین هایی  شهرستان 
که  است  عمومی  کتابخانه های 
مسئولان  همکاری  با  است  لازم 
برای جذب خیرین جهت ساخت 

کتابخانه اقدام شود.
دانشگاه  با  رایزنی  از  منوچهری 
علوم پزشکی خبر داد و گفت: در 
دو شهر قطرویه و مشکان نی ریز 
متعلق  بی استفاده ای  ساختمان های 
به سازمان بهداشت وجود دارد که 
این  تبدیل  برای  رایزنی  حال  در 

ساختمان ها به کتابخانه هستیم.
فرهنگی  کمیسیون  نایب رئیس 
از  دیدار  این  در  نیز  مجلس 
عمومی  کتابخانه های  با  همکاری 
و  داد  خبر  شهرستان  دو  این 
شهرستان  فرماندار  از  گفت: 
که  می کنیم  پیگیری  استهبان 
پایان سال  تا  بنوان خیر  کتابخانه 

به بهره برداری برسد.
در  اینکه  بابیان  مسعودی  اصغر 
اتمام  اولویت دولت،  حال حاضر 
نیمه تمام است، گفت:  پروژه های 
تعریف پروژه جدید برای ساخت 
دشوار  بسیار  عمومی  کتابخانه 
ساخت  بحث  بنابراین  است 
زمین های موجود باید توسط افراد 
این  در  که  سازمان هایی  و  خیر 
دنبال  می کنند،  مشارکت  زمینه 

شود.
نماینده مردم استهبان و نی ریز بر 
کمیسیون  گسترده  حمایت  لزوم 
فرهنگی مجلس شورای اسلامی از 
کرد:  عنوان  و  تأکید  کتابخانه ها 
کتابخانه عمومی از پایگاه های مهم 
است  کشور  در  فرهنگ  ترویج 
بحث  در  بتوانیم  که  امیدواریم  و 
پیشنهادهای  آینده،  سال  بودجه 
و  عمومی  کتابخانه های  نهاد 

وزارت ارشاد را پیگیری کنیم.

تب  گرفتن  بالا  دنبال  به 
منزل  در  حیوانات  از  نگهداری 
این  که  مسئله  این  به  توجه  و 
موجود  هر  مانند  نیز  حیوانات 
زنده ای بیمار می شوند و می توانند 
منتقل  انسان  به  را  بیماری  این 
کنند، جهت آگاهی بیشتر از این 
بیماری ها و چگونگی پیشگیری از 
بروز و انتقال آن ها، رئیس گروه 
مدیریت بیماری های قابل انتقال از 
حیوان به انسان وزارت بهداشت، 
توصیه هایی  و  تشریح  را  مباحثی 

را مطرح کرد.
در گفت وگو  امیری  بهزاد  دکتر 
بیماری های  درباره  ایسنا،  با 
به  خانگی  حیوانات  از  قابل انتقال 
بیماری های  انواع  گفت:  انسان، 
حیوانات  از  می توانند  عفونی 
خانگی آلوده به انسان انتقال یابند. 
راه های  برحسب  بیماری ها  این 

مختلف به انسان منتقل می شوند.
به  حیوانات  از  بیماری هایی  چه 

انسان منتقل می شوند؟

بیماری هایی  داد:  ادامه  وی 
حاوی  بزاق  تماس  طریق  از  که 
میکروب )ویروس و یا باکتری( 
آسیب دیده  باپوست  حیوانات 
انسان  مخاط  یا  و  شده(  )زخم 
بیماری هایی  می یابند  انتقال 
پوست  عفونت های  هاری،  مانند 
استخوان،  مفاصل،  عضلات،  و 
عفونت  و  عصبی  سیستم  عفونت 
میکروبی  عوامل  طریق  از  خون 
نظیر پاستورلا مولتوسیدا، بارتونلا 
تولارمی  کاپنوسیتوفاژ،  هنسله، 
بیماری هایی  همچنین  هستند. 
شده  آلوده  دست  طریق  از  که 
انتقال  و  حیوانات  مدفوع  به 
میکروب به دهان انتقال می یابند، 
عفونی،  بیماری های  انواع  شامل 
با  شده  ایجاد  روده ای  معد- 
عوامل میکروبی انگلی )سالمونلا، 
کیست  ای کولای،  کامپیلوباکتر، 
هیداتیک، توکسوپلاسما گوندیی، 
ژیاردیا،  کریپتوسپوریدیوم، 
توکسوکار، آنکیلوستوما( هستند.

مسئولان،  اعلام  آخرین  طبق 
با  می توانند  خانگی  مشترکان 
علاوه  خورشیدی،  پنل  خرید 
برق  مازاد  خود،  نیاز  رفع  بر 
تولیدی شان را ۱۰ برابر گران تر 
تهران  برق  توزیع  شرکت  به 
هر  یعنی  بفروشند؛  بزرگ 
کیلووات ساعت ۸۰۰ تومان که 
این موضوع یک فرصت طلایی 
این  در  سرمایه گذاری  برای 

حوزه به شمار می رود.
به گزارش ایسنا، ایران به لحاظ 
میزان دریافت انرژی خورشیدی 
سالانه  آفتابی،  ساعت  متوسط  و 
یکی  ساعت،   ۲۹۰۰ از  بیش 
جهان  مناسب  کشورهای  از 
انرژی های  تولید  حوزه  در 
که  به گونه ای  است؛  خورشیدی 
انرژی  این  می شود  پیش بینی 
از  قابل توجهی  سهم  آینده  در 
خود  به  را  ایران  مصرفی  انرژی 

اختصاص دهد.
توزیع  شرکت  راستا  این  در 
نیز  بزرگ  تهران  برق  نیروی 
بهره گیری  فعالیت خود درزمینه 
را  تجدیدپذیر  انرژی های  از 
هدف  با  فتوولتائیک  روی 
انرژی های  از  بهره گیری  توسعه 
تجدیدپذیر و پیک سایی متمرکز 
به  توجه  با  که  است  کرده 
کلان شهری  در  جوی  وضعیت 
مانند تهران، کاهش آلاینده های 
مسائلی  ازجمله  زیست محیطی 
گرفته  نظر  در  باید  که  است 
نیاز  به  توجه  با  هم چنین  شود. 
مشکلات  و  انرژی  روزافزون 

نیروگاه  احداث  به  مربوط 
سوخت فسیلی ازجمله محدودیت 
محدودیت  هم چنین  و  منابع  این 
توسعه  به  کمک  هزینه،  و  فضا 

از  پراکنده  مولدهای  احداث 
اهمیت بالایی برخوردار است.

پیرو  تاکنون،   ۱۳۹۵ سال  از 
خرید  درباره  نیرو  وزیر  مصوبه 
نیروگاه های  از  برق  تضمینی 
خرید  قرارداد  عقد  تجدیدپذیر، 
از  خورشیدی  برق  تضمینی 
و  شد  آغاز  غیردولتی  مشترکان 
فرهنگ سازی،  روند  به  توجه  با 
این  از  شهروندان  استقبال 
داشت؛  چشم گیری  رشد  طرح 
به طوری که طی سال ۱۳۹۶ میزان 
قراردادها و ثبت نام مشترکان به 
سال  به  نسبت  قابل توجهی  طرز 

۱۳۹۵ افزایش داشته است.
برق  توزیع  شرکت  اعلام  طبق 
سرمایه گذاری  بزرگ،  تهران 
مشترک  عهده  به  طرح  این  در 
شرکت  این  و  است  متقاضی 
مشترکان  کلیه  با  است  موظف 
خورشیدی،  مولد  نصب  متقاضی 
مطابق با دستورالعمل های مربوطه 
مدت  با  تضمینی  خرید  قرارداد 

۲۰ سال منعقد کند.

فارس  استانداری  سرپرست 
دستاوردهای  نمایشگاه های  گفت: 
چهل ساله انقلاب اسلامی در فارس 
باید کامل و باشکوه برگزار شود و 
به  پیروزی ها  همراه  به  موفقیت ها 

مردم اطلاع رسانی شود.
مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
شورای  جلسه  در  رحمانی  یدالله 
ستاد  راهبردی  و  سیاست گذاری 
سالگرد  چهلمین  بزرگداشت 
افزود:  اسلامی  انقلاب  پیروزی 
ملأ  بر  برای  ظرفیت ها  تمام  از  ما 
بخش  در  دشمن  شوم  نقشه  شدن 
دولتی و خصوصی استفاده می کنیم 
دارد  وجود  که  دستاوردهایی  تا 
به مردم عرضه  معرفی و  به درستی 

شود.
که  متنوعی  برنامه های  به  وی 
اشاره  دیده  تدارک  صداوسیما   
در  مدیران  حضور  گفت:  و  کرد 
بخش های مختلف اقتصادی، سیاسی 

گزارش های  ارائه  و  اجتماعی  و 
مستدل به مردم از طریق رسانه های 
ازجمله  مجازی  فضای  و  مکتوب 

این برنامه ها است.
سرپرست استانداری فارس یادآور 
زیاد  انقلاب  دستاوردهای  شد: 
و  معرفی  برای  زمان  اما  است؛ 
هرسال   و  است  کم  آنها  عرضه 
باید  اما  می شود؛  اجرا  برنامه هایی 
برای  ویژه ای  و  خاص  برنامه های 

این مناسبت تدارک دید.
انقلاب  از  دفاع  کرد:  تصریح  وی 

در  باید  که  است  نکاتی  ازجمله 
با  که  شود  گنجانده  برنامه ها 
توجه به مدیریت فضای مجازی و 
برای  باید  دارد  که  خوبی  ظرفیت 
رسیدن به  این هدف از آن استفاده 
کرد. رحمانی با اشاره به اینکه در 
این چهل سال انقلاب نیز مسائل و 
مشکلات وجود داشته، عنوان کرد: 
این مسائل نیز باید به صورت روشن 
این  و   شود  معرفی  مردم  برای 
انقلاب توانست  مسائلی هستند که 
با موفقیت از آنها بیرون آید و با 

همدلی و عزم ملت و رهبری مقام 
معظم رهبری پشت سر گذاشت.

سرپرست استانداری فارس تصریح 
کرد: راه اندازی نمایشگاه ها در سطح 
دستاوردهاست  ارائه  ازجمله  استان 
و  فجر  دهه  ایام  در  هرسال  و 
از  گزارش هایی  دولت  هفته 
زیربنایی  و  عمرانی  پروژه های 
فرهنگی،  اقتصادی،  و  تولیدی  و 
ابعاد  و  ورزش  آموزش،  مسکن، 
امسال  که  می شود  ارائه  مختلف 
پررنگ تر  باید  گزارش  بخش   این 

باشد.
گزارش های  ارائه  گفت:  رحمانی 
مختلف  شاخص های  از  مقایسه ای 
در  فرهنگی  اقتصادی،  سیاسی، 
باید  جغرافیایی  مختلف  بخش های 
ارائه  مدیریت  سازمان  محوریت  با 
پروژه های  از  گزارش  و  شود 
شاخص نیز  ارائه شود که به مردم 

امید دهد.

گفت:  فارس  بهزیستی  مدیرکل 
سالانه بین ۲ هزار تا ۲ هزار و ۵۰۰ 
معلول به جمعیت این استان افزوده 

می شود.
خدیجه  خبری/  سرویس 
به  موسوی،  مرتضی  غضنفری: 
معلول گفت:  مناسبت روز جهانی 
اساس  بر  معلولیت  پیش ازاین 
به  اکنون  اما  و  بود  بیماری ها 
سمت بیماری های اعصاب و روان، 

ژنتیکی و تصادفات است.
بیشترین  اینکه  به  اشاره  با  وی 
جسمی  ناتوانی  به  متعلق  معلولیت 
معلولیت  گفت:  است،  حرکتی  و 
مراقبت  به  نیاز  که  شدید  و  بارز 

دارد بین ۲ تا ۳ درصد است. 
بین ۲  اینکه سالانه  بابیان  موسوی 
به  معلول   ۵۰۰ و  هزار   ۲ تا  هزار 
جمعیت این استان افزوده می شود، 
معلولان  معلولیت  بیشترین  گفت: 
فامیلی،  ازدواج های  به دلیل  فارس 

تصادفات و مسائل قومی و قبیله ای 
است که آمار بالایی در این زمینه 

دارد.
سیاست  فارس  بهزیستی  مدیرکل 
از  پیشگیری  را  بهزیستی  کلان 
و  کرد  عنوان  معلولیت  شیوع 
افزود: توان بخشی مبتنی بر خانواده 

و جامعه، هدف بهزیستی است.
دولت  اینکه  به  اشاره  با  موسوی 
بخش های  به  امید  و  تدبیر 
گفت:  دارد،  توجه  آسیب پذیر 
چهار  توان بخشی  وسایل  اعتبارات 
ریال  میلیارد   ۴۳ به  و  شده  برابر 

برای  شغل  هزار   ۱۰ و  رسیده 
معلولان ایجاد شده است. همچنین 
معلولان  همه   ۹۷ و   ۹۶ سال 
چرخه  وارد  را  شرایط  واجد 
 ۳۸ به  که  کردیم  مستمری بگیری 
هزار و ۴۰۰ نفر افزایش یافته است.

اشاره ای  فارس  بهزیستی  مدیرکل 
به طرح خانه دار شدن خانواده های 
معلول  چند  و  معلول  دو  دارای 
تمام  سال  پایان  تا  افزود:  و  کرد 
چند  و  معلولی   ۲ خانواده های 

معلولی دارای مسکن خواهند شد.
مدیرکل بهزیستی فارس از اصلاح 

اطلس پراکندگی معلولیت در این 
با  کرد:  اظهار  و  داد  خبر  استان 
پزشکی،  علوم  دانشگاه  همکاری 
است  شده  بررسی  معلولیت  دلایل 
معلولیت  کاهش  برای  خدماتی  و 

در این مناطق ارائه می شود.
معابر  مناسب سازی  به  موسوی 
برای معلول ها اشاره کرد و افزود: 
تمام دستگاه های دولتی موظف به 
اجرای قوانین مناسب سازی هستند 
بودجه  در  آن  اعتبارات  باید  که 

لحاظ شود. 
بر  باید  شهرداری  داد:  ادامه  وی 
این امر نظارت کرده و در صورت 
پایان  مناسب سازی  رعایت  عدم 

کار ندهد. 
وی بابیان اینکه باید نگرش مردم 
و مسئولان به معلولیت تغییر کند، 
جایگاهی  در  فرد  هر  باید  افزود: 
 ۶۰ و  کند  کمک  دارد  قرار  که 
درصد از دانشگاهیان بیکار هستند.

کمیسیون  نایب رئیس 
سرمایه گذاری اتاق بازرگانی ایران 
تنها راه نجات اقتصادی در شرایط 
فعلی را توجه به سرمایه گذاری های 

کوچک و متوسط عنوان کرد.
گفت وگو  در  علی پور  مهدی 
به  اشاره  با  مهر،  خبرنگار  با 
باعث  اقتصادی  ثبات  نبود  اینکه 
برای  مختلفی  مشکلات  بروز 
گفت:  است،  شده  سرمایه گذاران 
با  کنونی  زمان  در  سرمایه گذاری 
توجه به وضعیت اقتصادی و نبود 

انجام  کندی  با  مناسب  بستری 
می شود.

فعلی  شرایط  داد:  ادامه  وی 
شدن  کند  با  شدن  متوقف  باعث 
طرحی  زیرا  شده؛  سرمایه گذاری 
که تا چند ماه پیش با ۱۶۰ میلیارد 
نیازمند  امروز  قابل اجرا بود  تومان 

۳۰۰ میلیارد تومان است.
کمسیون  نایب رئیس 
بازرگانی  اتاق  سرمایه گذاری 
امروز  تورم  کرد:  تصریح  ایران 
به  غیرمستقیم  و  مستقیم  به طور 

ارتباط  تولید  و  سرمایه گذاران 
سرمایه گذاران  بنابراین  دارد؛ 
بیشتر  بااحتیاط  خارجی  یا  داخلی 

حرکت می کنند.
موضوع  در  افزود:  علی پور 
سرمایه گذاری ایرانیان مقیم خارج 
نیز با مشکلاتی ازجمله انتقال پول 
و نبود ثبات در بازار مواجه هستند.

اتفاقی که می تواند  داد:  ادامه  وی 
دهد  نجات  بحران  این  از  را  ما 
با شرکت های کوچک  مشارکت 
که  است  جهان  در  متوسط  و 

ارتباط با آمریکا ندارند و می توان 
از آنها استفاده کرد.

کمسیون  نایب رئیس 
بازرگانی  اتاق  سرمایه گذاری 
نوع  در  کرد:  تصریح  ایران 
سمت  به  باید  نیز  سرمایه گذاری 
و  کوچک  سرمایه گذاری های 
متوسط حرکت کنیم تا در صورت 
با  سرمایه گذاران  مشکلات  ایجاد 
ضرر و زیان کلان مواجه نشوند و 
درعین حال اشتغال و تولید نیز در 

جای خود ماندگار باشد.

و  آتش نشانی  سازمان  مدیرعامل 
شیراز  شهرداری  ایمنی  خدمات 
از  بیش  ماه گذشته  گفت: طی 7 
۱۰ هزار عملیات امدادی و اطفایی 
توسط ایستگاه های آتش نشانی در 

شیراز صورت گرفت.
خدیجه  خبری/  سرویس 
به  قانع   محمدهادی  غضنفری: 
جمع  در  داوطلب  روز  مناسبت 
به  تاکنون  گفت:  خبرنگاران 
بیش از 20 هزار نفر از داوطلبین  
آموزش های لازم داده شده است. 
عملیات  به  اشاره ای   وی 
ایستگاه   20 توسط  آتش نشانی  
و  کرد  شیراز  در  آتش نشانی 
بیش  گذشته  ماه   7 طی  افزود: 
و  امدادی  عملیات  هزار   ۱۰ از 
اطفایی توسط این ایستگاه صورت 
گرفت. وی ادامه داد: عدم رعایت 
علل  از  درصد   ۹۰ ایمنی  نکات 
به  را  مدت  این  آتش سوزی های 

خود اختصاص داده است. 

آموزش  اینکه  به  اشاره  با  وی 
در  اولویت  یک  به عنوان  باید  را 
قرارداد،  مدنظر  پیشگیری  حوزه 
مختلف  دستگاه های  با  افزود: 
لازم  هماهنگی های  دراین باره 

انجام شد.
و  آتش نشانی  سازمان  مدیرعامل 
شیراز  شهرداری  ایمنی  خدمات 
از  تشکیل کارگروه های مختلف 
افزود:  و  داد  در شهر شیراز خبر 
فرسوده،  بافت  کارگروه  تاکنون 
تشکیل   هتل ها  و  دراک  پارک 

شده است. 

همایش  برگزاری  از  قانع 
رفتارشناسی حریق و رفتارشناسی 
و  داد  خبر  شیراز  در  لجستیک 
افزود: این همایش در ۲۹ بهمن تا 
این  اسفندماه سال جاری در  یک 

شهر برگزار می شود. 
وی با اشاره به اینکه  روزانه ۸۰۰ 
تماس با مرکز ۱۲۵ انجام می شود، 
این  درصد   ۹۰ حدود  افزود: 
تماس ها  منجر به عملیات می شود. 
و  آتش نشانی  سازمان  مدیرعامل 
خدمات ایمنی شهرداری شیراز به 
بافت تاریخی شیراز اشاره ای کرد 

و افزود: این بافت ایمن  نیست  و 
این  در  خدمات رسان  دستگاه های 
بافت همکاری لازم را با ما ندارند. 
شهرک  ایستگاه  افتتاح  از  قانع 
سعدی، حسینی الهاشمی و نوسازی 
داد  خبر  قشقایی  مازون  ایستگاه 
 22 تا  ایستگاه ها  این  گفت:  و 

بهمن ماه افتتاح می شود. 
قانع از برگزاری جشنواره بزرگ 
شهر ایمن با مشارکت شهروندان 
جشنواره  این  افزود:  و  داد  خبر 
برای نخستین بار در کشور در این 
امسال  آذرماه  دوم  نیمه  در  شهر 

برگزار می شود.
این  افزود:  دراین باره  وی 
جشنواره در هشت حوزه ادارات، 
کارگاه ها،  و  کارخانه ها  مدارس، 
مجتمع های تجاری، مناطق ۱۱گانه 
شهرداری، هتل ها و مراکز اقامتی، 
مراکز درمانی و شهروند برتر در 
ایمنی در سطح شهر شیراز  حوزه 

اجرایی خواهد شد.

تهران  دانشگاه  پژوهشگران 
موجود  پروتئین های  از  استفاده  با 
در آب پنیر، نانوکپسول های حاوی 
که  کردند  تولید  را  کورکومین 
تولید  برای  فرآیند می توان  این  از 
نوشیدنی های فراسودمند از آب پنیر 

و عصاره زردچوبه استفاده کرد.
به گزارش ایسنا، مهدی محمدیان، 
و  علوم  رشته  دکتری  دانشجوی 
دانشگاه  غذایی  صنایع  مهندسی 
ماده ای  را  کورکومین  تهران، 
از  که  دانست  طبیعی  فعال  زیست 
زردچوبه به دست می آید و گفت: 
چون  خواصی  دارای  ماده  این 
ضد  سرطانی،  ضد  آنتی اکسیدانی، 
ولی  است،  و ضدالتهابی  میکروبی 
حلالیت پایین کورکومین در آب، 
فرمولاسیون های  در  آن  کاربرد 

غذایی و دارویی بسیار کم است.
مطالعات  اینکه  بابیان  وی 

حلالیت  افزایش  برای  مختلفی 
روش هایی  طریق  از  کورکومین 
یا  و  کردن  کپسوله  همانند 
پروتئین ها  با  کمپلکس کردن آن 
اجرایی شده است، ادامه داد: بر این 
اساس در این مطالعه برای افزایش 
این  آب،  در  کورکومین  حلالیت 
از  حاصل  ساختارهای  نانو  با  ماده 
کمپلکس  آب پنیر  پروتئین های 
افزایش  موجب  عملیات  این  شد. 
قابل توجهی  مقدار  به  آن  حلالیت 

)حدود 1200 برابر( شد.
ازآنجاکه  کرد:  اضافه  محمدیان 
کمپلکس  این  تولید  مراحل 
غذایی  نوشیدنی های  شرایط  در 
مطالعه  این  نتایج  گرفت،  انجام 
می تواند به طور مستقیم برای تولید 
حاوی  فراسودمند  نوشیدنی های 
قرار  مورداستفاده  کورکومین 

گیرد.

 تولید نوشیدنی های فراسودمند با پنیر
و عصاره زردچوبه

 توصیه های مهم وزارت بهداشت به افرادی
که حیوان خانگی دارند

به دولت برق خورشیدی بفروشید!
شرایط ایجاد نیروگاه های پشت بامی در خانه شخصی

به دولت برق خورشیدی بفروشید!
شرایط ایجاد نیروگاه های پشت بامی در خانه شخصی

نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس: 
 پیشنهادهای نهاد کتابخانه های عمومی
در بودجه سال آینده پیگیری می شود

رئیس مجمع نمایندگان فارس:

تحلیل این خبر را در ستون سمت راست بخوانید

تحلیل خبر
گروهتحلیلخبرروزنامهطلوع

سرپرست استانداری فارس:

هرسالهصورتمیگیرد؛

نایب رئیس کمیسیون سرمایه گذاری اتاق بازرگانی ایران:

در ۷ ماهه گذشته صورت گرفت؛

از هر دری کلامی


